



## QUESTIONNAIRE

As the economic activities between Mainland China and Hong Kong are increasingly inextricable, the demand of Hong Kong accounting personnel in China is steadily on the rise. In light of this, we are considering the possibility of hosting the Accounting Qualification Certificate Examination (全國會計從業資格考試) in Hong Kong. This Certificate, also known as the “Accounting Work Permit” (“上崗証”), is a basic requirement for all bookkeeping and accounting related jobs in any Mainland enterprise. Before we introduce this new examination into Hong Kong, we would like to gauge your views as stakeholders by completing and returning this simple questionnaire to assist us in future planning. Thank you for your kind co-operation in advance.

- |   | Yes                      | No                       |
|---|--------------------------|--------------------------|
| 1. Have you heard of the Accounting Qualification Certificate Examination?  | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 2. Do you know this is the basic examination one has to pass in order to obtain the “Accounting Work Permit” for junior or mid-level accounting jobs in Mainland China? | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 3. Are you currently required to carry out accounting related work in Mainland China?   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 4. Do you foresee the future need for you to carry out accounting related work in Mainland China?   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 5. Would you consider knowledge of the Mainland China accounting regime an asset, especially at work?   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 6. Have you taken the Accounting Qualification Certificate Examination?   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 7. Have you attained other accounting qualifications in Mainland China?<br>If yes, what qualifications?   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| <hr/>   |                          |                          |
| 8. If the Accounting Qualification Certificate Examination became available in Hong Kong, would you consider taking this examination?                                   | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |

Please return completed questionnaires to Hong Kong Institute of Accredited Accounting Technicians Limited, 17/F., Fortis Bank Tower, 77-79 Gloucester Road, Wanchai, Hong Kong, or by facsimile to **2823 0606** before 31 July 2006.



## 問卷調查

香港與中國大陸的貿易活動現今日趨頻繁，同樣地，會計員的需求也不斷的上升。本會就會計行業在中國大陸迅速的發展，有意在港舉辦財政部的《全國會計從業資格考試》。現於中國大陸從事任何與會計有關的工作均須持有此會計從業資格證書，又稱“上崗證”。在決定是否在港舉辦此考試前，本會希望收集本會的學生及會員對此考試的意見和須求。現請閣下完成以下的問卷，以便本會策劃舉辦考試的細節。謝謝。

- |  | 是                        | 否                        |
|--|--------------------------|--------------------------|
| 1. 你有否聽過財政部舉辦的《會計從業資格考試》？                                    | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 2. 你是否知道《會計從業資格考試》是獲得《會計從業資格證書》的一個途徑，而證書是在內地從事所有會計工作必須具備的資格？ | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 3. 你現今需要在中國大陸從事會計工作嗎？  | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 4. 你覺得在不久的將來會否需要在中國大陸從事會計工作？                                 | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 5. 你覺得有關中國大陸的會計系統的知識有重要的價值嗎？                                 | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 6. 你是否曾參加內地的《會計從業資格考試》？                                      | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 7. 你是否曾參加內地的其他的會計考試或取得其他會計的資格或執照？                            | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |
| 如果有，請詳細說明：   |                          |                          |
| <hr/>  |                          |                          |
| 8. 如果《會計從業資格考試》在香港舉辦，您會否考慮參加考試？                              | <input type="checkbox"/> | <input type="checkbox"/> |

請填妥問卷並於 2006 年 7 月 31 日前寄回香港告士打道 77-79 號

華比富通大廈 17 樓香港財務會計協會有限公司收，或傳真至 2823 0606。